

Title (en)
Loom.

Title (de)
Webmaschine.

Title (fr)
Métier à tisser.

Publication
EP 0116292 A2 19840822 (DE)

Application
EP 84100267 A 19840112

Priority
CH 25083 A 19830118

Abstract (en)

[origin: ES8502490A1] In the weaving machine warp threads (24) are guided from a warp let-off apparatus (2) via a shedding apparatus (6) to a fabric take-up apparatus (4). The weaving machine contains a main drive (8) at which are connected a weaving reed (14) and a filling thread inserting element (16). In addition, an auxiliary drive shaft (46) is connected at the main drive (8), which auxiliary drive shaft (46) drives the warp let-off apparatus (2), the fabric take-up apparatus (4) and the shedding apparatus (6). A common drive shaft (66) of the warp let-off apparatus (2) and of the fabric take-up apparatus (4) is connected with the auxiliary drive shaft (46) via a reversing gear unit (10). The reversing gear unit (10) is constructed as a superimposed gear unit and contains an auxiliary motor (90) in order to superimpose a reverse rotational movement of the warp let-off apparatus (2) and the fabric take-up apparatus (4). An electronic control apparatus (12), which is connected with the shedding apparatus (6) and the reversing gear unit (10), makes it possible to reverse the weaving program when the weaving machine is running forward.

Abstract (de)

Bei der Webmaschine werden Kettfäden (24) von einer Kettablassvorrichtung (2) über eine Fachbildevorrichtung (6) zu einer Warenabzugsvorrichtung (4) geführt. Die Webmaschine enthält einen Hauptantrieb (8), an dem ein Webblatt (14) und ein Schussfadeneintragsorgan (16) angeschlossen sind. Weiter ist an dem Hauptantrieb (8) eine Nebenantriebswelle (46) angeschlossen, die die Kettablassvorrichtung (2), die Warenabzugsvorrichtung (4) und die Fachbildevorrichtung (6) antreibt. Eine gemeinsame Antriebswelle (66) der Kettablassvorrichtung (2) und der Warenabzugsvorrichtung (4) ist über ein Rückschaltgetriebe (10) mit der Nebenantriebswelle (46) verbunden. Das Rückschaltgetriebe (10) ist als Ueberlagerungsgetriebe ausgebildet und enthält einen Hilfsmotor (90), um der Kettablassvorrichtung (2) und der Warenabzugsvorrichtung (4) eine rückläufige Drehbewegung überlagern zu können. Eine elektronische Steuervorrichtung (12), die mit der Fachbildevorrichtung (6) und dem Rückschaltgetriebe (10) verbunden ist, ermöglicht bei vorwärtslaufender Webmaschine ein Zurückschalten des Webprogrammes.

IPC 1-7

D03D 51/00; D03C 3/28

IPC 8 full level

D03C 1/08 (2006.01); **D03C 3/28** (2006.01); **D03C 13/00** (2006.01); **D03D 49/20** (2006.01); **D03D 51/00** (2006.01); **D03D 51/08** (2006.01)

CPC (source: EP US)

D03C 3/28 (2013.01 - EP US); **D03D 51/002** (2013.01 - EP US)

Cited by

DE3642913A1; EP1158081A1; EP0184779A3; DE3436165A1; US4669510A; WO8604365A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE FR GB IT LI NL SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0116292 A2 19840822; EP 0116292 A3 19841017; EP 0116292 B1 19870304; AT E25714 T1 19870315; BR 8400193 A 19840821; DD 214156 A5 19841003; DE 3311670 A1 19840726; DE 3311670 C2 19860522; DE 3462522 D1 19870409; ES 528927 A0 19850116; ES 8502490 A1 19850116; JP S59137545 A 19840807; JP S6411739 B2 19890227; US 4657051 A 19870414

DOCDB simple family (application)

EP 84100267 A 19840112; AT 84100267 T 19840112; BR 8400193 A 19840117; DD 25941784 A 19840116; DE 3311670 A 19830330; DE 3462522 T 19840112; ES 528927 A 19840117; JP 699684 A 19840118; US 57145084 A 19840117